

(le français suit l'anglais)

(If the newsletter is clipped, shortened or hidden, click "View entire message")

(Si l'infolettre est tronquée ou masquée, cliquez sur "Afficher l'intégralité du message")



August Newsletter



This month:

Video of the event "Explore Budo: Introduction to the art of Japanese Martial Arts"
now available on Youtube

**Commemorating the 80th anniversary of the end of the World War II:
Documentary Film Screening "Landscapes of Home" with Director's Talk**
August 23

Bonsai Expo 2025
September 20 & 21

Ikebana International: Nature's Beauty Reimagined
September 12 to 14



Video of the event "Explore Budo: Introduction to the art of Japanese Martial Arts" now available

If you missed our event "Explore Budo: Introduction to the art of Japanese Martial Arts", you can now watch the demonstrations presented during the

[Click here to watch the video!](#)



Commemorating the 80th anniversary of the end of the World War II: Documentary Film Screening "Landscapes of Home" with Director's Talk

Join us for a special screening of the documentary "Landscapes of Home" at the Embassy of Japan in Canada.

Synopsis

Landscapes of Home follows the lives of two doctors who were at the New Denver and Lemon Creek Japanese-Canadian internment camps during the 1940s and 1950s. Through interviews with the principal characters Dr. Henry Ryusuke Shibata (1930-present) and relatives and acquaintances of Dr. Stuart Cooper Robinson (1921-2011), the documentary shows how these brave and driven individuals helped victims with Japanese heritage recover after their lives were ripped away from them. The story develops by mirroring the experiences of Dr. Robinson with Dr. Shibata, who both grew up as second- and third-generation immigrants in another land before they were forced to abandon their homes. (Alice Il Shin, 2024, 55min)

**Some sensitive content may be difficult or disturbing for some viewers. Viewer discretion is advised.*

The trailer can be watched here: <http://aliceshin.com/landscapes-of-home/>

Date: Saturday, August 23, 2025 (2pm, doors open at 1:30pm)

Language: English

Location: Embassy of Japan (255 Sussex Drive, Ottawa)*

Cost: Free. No reservation required. First-come first-served.

***No on-site parking available.**

[Click here for more information!](#)



Bonsai Expo 2025

The Ottawa Bonsai Society in collaboration with the Embassy of Japan will be presenting the Bonsai Expo 2025!

Date: September 20 (10 am to 4 pm) and September 21 (10 am to 3 pm)

Location: Embassy of Japan (255 Sussex Drive, Ottawa)*

Cost: Free

*No on-site parking available.

[Click here for more information!](#)



Ikebana International: Nature's Beauty Reimagined

Ikebana International Ottawa Centennial Chapter No. 120 in collaboration with the Canadian Museum of Nature will be presenting the exhibition "Nature's Beauty Reimagined".

Date: September 12 to 14

Location: Canadian Museum of Nature (240 McLeod St, Ottawa)*

Cost: [Museum ticket price](#)

[Click here for more information!](#)

Embassy of Japan
255 Sussex Drive
Ottawa, Ontario
info@ot.mofa.go.jp

[Consult our Japan-Related Events Calendar](#)

This email was sent to {{ contact.EMAIL }}
You received this email because you are registered with Embassy of Japan in Canada

[Unsubscribe here](#)



© 2025 Embassy of Japan in Canada

Infolettre du mois d'août



Ce mois-ci :

Vidéo de l'évènement

« Explorez le BUDO: Introduction au cœur des arts martiaux japonais »
maintenant disponible sur Youtube

Commémoration du 80e anniversaire de la fin de la Seconde Guerre mondiale :
Projection du film documentaire «Landscapes of Home»
et conversation avec la réalisatrice
23 août

Expo Bonsaï 2025
20 & 21 septembre

Ikebana International : La Beauté de la nature réinventée
du 12 au 14 septembre



Vidéo de l'évènement « Explorez le BUDO: Introduction au cœur des arts martiaux japonais » maintenant disponible

Si vous avez manqué notre évènement « Explorez le BUDO: Introduction au cœur des arts martiaux japonais », vous pouvez dès maintenant visionner les démonstrations présentées lors de l'évènement sur la chaine Youtube de l'ambassade!



Commémoration du 80e anniversaire de la fin de la Seconde Guerre mondiale : Projection du film documentaire «Landscapes of Home» et conversation avec la réalisatrice

Rejoignez-nous pour une projection spéciale du documentaire « Landscapes of Home » à l'ambassade du Japon au Canada.

Synopsis

« Landscapes of Home » suit la vie de deux médecins internés dans les camps d'internement japonais-canadiens de New Denver et de Lemon Creek dans les années 1940 et 1950. À travers des entretiens avec le Dr Henry Ryusuke Shibata (1930-présent) et des proches du Dr Stuart Cooper Robinson (1921-2011), le documentaire montre comment ces personnes courageuses et déterminées ont aidé des victimes d'origine japonaise à se reconstruire après avoir été arrachées à leur demeure. L'histoire se développe en reflétant les expériences du Dr Robinson et du Dr Shibata, tous deux issus de l'immigration de deuxième et troisième génération dans un autre pays avant d'être contraints d'abandonner leur foyer. (Alice Il Shin, 2024, 55min)

**Le documentaire contient des scènes qui peuvent être difficiles ou dérangeantes. Certaines images peuvent ne pas convenir à tous les publics.*

Visionnez la bande-annonce au lien suivant:

<http://aliceshin.com/landscapes-of-home/>

Dates : Samedi 23 août (14 h, les portes ouvriront à 13 h 30)

Langue: En anglais

Lieu : Ambassade du Japon (255, promenade Sussex, Ottawa)*

Coût : Gratuit. Aucune réservation requise. Premier arrivé, premier servi.

*Aucun stationnement disponible sur place.

[Cliquez ici pour plus d'informations \(en anglais\)](#)



Expo Bonsaï 2025

La Société de bonsaï d'Ottawa, en collaboration avec l'ambassade du Japon, présentera l'Expo Bonsaï 2025 !

Dates : 20 septembre (de 10 h à 16 h) et 21 septembre (de 10 h à 15 h)

Lieu : Ambassade du Japon (255, promenade Sussex, Ottawa)*

Coût : Gratuit

*Aucun stationnement disponible sur place.

[Cliquez ici pour plus d'informations!](#)



Ikebana International : La Beauté de la nature réinventée

La Section d'Ottawa d'Ikebana International en collaboration avec le Musée canadien de la nature présentera l'exposition « La Beauté de la nature réinventée ».

Dates : du 12 au 14 septembre

Lieu : Musée canadien de la nature (240 rue McLeod, Ottawa)*

Coût : [Prix d'entrée du Musée](#)

Cliquez ici pour plus d'informations !

Ambassade du Japon
255 promenade Sussex
Ottawa, Ontario
info@ot.mofa.go.jp

[Consultez notre calendrier des événements reliés au Japon](#)

Ce courriel a été envoyé au {{ contact.EMAIL }}
Vous avez reçu ce courriel car vous êtes inscrit(e) sur la liste de diffusion de l'Ambassade du Japon au Canada

[Cliquez ici pour vous désinscrire](#)

